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Geachte dames en heren, 

 

 

Op 19 maart 2020 heeft de fractie van de SP vragen gesteld op basis van artikel 41 van het Reglement van 

Orde over aandacht voor de gevolgen van het coronavirus in Hilversum. 

 

Op 18 maart 2020 is door het college een uitgebreid bericht gestuurd over de effecten van het coronavirus 

op de stad en de organisatie. Op hoofdlijnen is in dat bericht al ingegaan op de vragen ex artikel 41 van de 

SP fractie. Hieronder treft u de vragen aan voorzien van een antwoord.  

 

Vraag 1: 

Welke taken voert het Sociaal Plein momenteel nog uit? 

 
Antwoord: 

Het Sociaal Plein voert momenteel nog alle wettelijk verplichte taken uit. Dit gebeurt zoveel 

mogelijk digitaal en telefonisch conform de richtlijnen van het RIVM. 

 

Vraag 2: 

Op welke wijze kunnen mensen om hulp vragen? Niet iedereen heeft internet, en voor niet iedereen is de 

telefoon werkzaam. Een fysiek loket, al is het alleen maar voor de meest hoognodige informatie, zou dus 

handig zijn. 

 
Antwoord: 

Het Stadskantoor (Oude Enghweg 23) is nog open. Inwoners die een aanvraag willen indienen 

voor een regeling binnen sociaal domein kunnen een aanvraagformulier thuisgestuurd krijgen. 

Inwoners die geen mogelijkheid hebben om telefonisch contact te maken kunnen mogelijk niet 

gelijk geholpen worden maar pas later of andere dag.  

Bij de verzoeken voor een afspraak wordt gekeken of het spoed of noodzaak heeft. 

 

 



 

Vraag 3: 

Kan zo'n fysiek loket, rekening houdend met de gezondheidsveiligheid van medewerkers, alsnog worden 

ingericht (evt. in het stadskantoor)? 

 
Antwoord: 

Conform de richtlijnen RIVM is het advies om geen bijeenkomsten te faciliteren tenzij strikt 

noodzakelijk.  Wij volgen dit advies op door inwoners in de gelegenheid te stellen om aanvragen 

per e-mail, telefonisch of per post in te dienen. Hiermee beogen wij zowel de gezondheid van onze 

inwoners als van onze medewerkers te garanderen. 

 

Vraag 4:  

Zijn de onafhankelijk cliëntondersteuners nog actief? Worden mensen nog begeleid en geholpen? 

 
Antwoord: 

De cliëntondersteuners zijn nog actief. De Wmo consulenten hebben contact met hen. De 

cliëntondersteuners van Stichting MEE werken vanuit huis. Van de Stichting MEE is de volgende 

informatie ontvangen: 

 

“Fysieke afspraken worden opgeschort, onze locaties zijn dicht voor publiek en alle medewerkers 

hebben de opdracht gekregen vanuit huis te werken. Vanuit daar worden alle consulten 

telefonisch gedaan. Alle cliënten uit de caseload, nieuwe cliënten die zich aanmelden en cliënten 

van de wachtlijst worden gebeld en het ondersteuningsgesprek wordt telefonisch gedaan. Ook de 

ondersteuningsactiviteiten gaan door (waar mogelijk). Denk aan contact op nemen met instanties, 

uitzoek-werkzaamheden, ondersteunen bij telefoontjes, helpen met opstellen mail, netwerk 

inschakelen, vrijwilligers benaderen, etc.  

  

Cliënten wordt naast de onderwerpen waarop al ondersteuning werd gegeven ook gevraagd of we 

nog iets anders kunnen betekenen. Dus juist in verband met de huidige situatie zullen we een extra 

luisterend oor bieden, of waar mogelijk concrete vragen beantwoorden.” 

 

Vraag 5: 

Alleen telefonische dienstverlening gaat niet voor iedereen werken omdat sommige mensen dingen niet 

zullen begrijpen. Sommige mensen zullen de consulent niet verstaan. Hoe gaat de gemeente hiermee om? 

 

Antwoord: 

Het telefonisch contact met inwoners gaat goed. Er zijn geen problemen dat mensen ons niet 

kunnen verstaan. Er wordt, indien nodig, gebruikt gemaakt van Whapsapp beeldbellen.  

 

Vraag 6: Het Sociaal Plein heeft ook een zelfstandigenloket. Is de gemeente bezig om de capaciteit op 

orde te brengen om de waarschijnlijk grote toeloop van hulpvragen van kleine zelfstandigen aan te 

kunnen? Welke maatregelen worden getroffen? 

 

Antwoord:  

Hilversum voert de noodmaatregelen van het Rijk uit voor de regio. Daartoe hebben we op vrijdag 

20 maart een online loket geopend waar de aanvraag TOZO gedaan kan worden. Deze komen 

massaal binnen. (er zijn 6.000 aanvragen binnengekomen). De aanvragen gaan grotendeels 

geautomatiseerd afgehandeld worden. Dat wordt op dit moment georganiseerd en dat gaat veel tijd 

schelen. 

 

Daarnaast is er op de website een vragenformulier geplaatst. Iedereen die een vraag mailt wordt 

teruggebeld door een belteam. Door de regiogemeenten is hulp aangeboden. Het belteam bestaat 

dan ook uit medewerkers van ons en de regiogemeenten. 

 

 

 

 



Vraag 7: 

Moeten kleine zelfstandigen erkenning hebben alvorens zij gebruik kunnen maken van de de gemeentelijke 

dienstverlening? 

 
Antwoord: 

Iedereen kan gebruikmaken van de gemeentelijke dienstverlening als hij voldoet aan de wettelijke 

voorwaarden. Voor een noodaanvraag BBZ (TOZO) is dat ondermeer een inschrijving bij de 

kamer van Koophandel. Mensen die dit niet hebben en toch een recht denken te hebben op een 

aanvulling op hun inkomen kunnen een aanvraag indienen op basis van de Participatiewet. 

 

Vragen 8 en 9: 
Mensen die moeten rondkomen van weinig zijn soms afhankelijk van de voedselbank. In den lande sluiten 

voedselbanken hun deuren omdat er: 

1. te weinig vrijwilligers zijn, omdat zij op hun eigen gezondheid moeten denken en 

2. omdat er (dreigend) voedseltekort dreigt. 

 

Kan het college garanderen dat ze de voedselbanken linksom of rechtsom, desnoods met financiële 

middelen, zal steunen om te zorgen dat onze minima voedselzekerheid hebben? 

 

Mocht het ophalen (vanwege personeelstekorten) een probleem zijn dan verzoeken we het college 

ondersteuning te bieden om pakketten te laten bezorgen. Is het college daartoe bereid? 

 
Antwoord op vraag 8 en 9: 

Hilversum wordt bediend door twee verschillende voedselbanken. We hebben te maken met de 

Voedselbank Naarden-Bussum die de huishoudens uit de Hilversumse Meent voorziet van 

voedselpakketten en de Voedselbank Gooi en Omstreken die de rest van Hilversum als 

werkgebied heeft.  

  

De Voedselbank Naarden-Bussum heeft per 25 maart haar deuren gesloten om de gezondheid van 

haar veelal oudere vrijwilligers te waarborgen, en omdat er logistieke problemen zijn om voedsel 

naar de Voedselbank te krijgen. Zij zijn overgegaan op het verstrekken van waardebonnen 

waarmee haar cliënten zelf boodschappen kunnen doen. Het gaat om 13 personen in 4 

Hilversumse huishoudens. De kosten zijn ongeveer €35 per huishouden per week. De 

Voedselbank kan deze kosten vooralsnog zelf betalen. Er is ook een actie opgezet om extra 

fondsen te werven. 

  

De Voedselbank Gooi en Omstreken bedient 216 huishoudens uit Hilversum. Zij geven aan dat zij 

moeilijk aan houdbare producten (bijvoorbeeld rijst en pasta) kunnen komen om de pakketten te 

vullen. Om de pakketten aan te vullen, vragen zij een financiële bijdrage van de gemeente voor de 

komende 8 weken. Zij berekenen voor deze periode €68.800 kwijt te zijn. Het college zal de 

Voedselbank financieel steunen. We beraden ons nu op de mogelijkheden. Er zal in overleg met 

de Voedselbank ook gekeken worden naar andere vormen van financiering zoals het werven van 

fondsen. De gemeente is bereid haar netwerk daarvoor in te zetten.  

 

Voedselbank Gooi en Omstreken heeft nog voldoende vrijwilligers om het werk uit te voeren, dus 

het vervoeren van voedsel of pakketten is op dit moment geen probleem.  

 

Het calamiteitenfonds van Voedselbanken Nederland krijgt financiële hulp van het kabinet. Er is 

eenmalig een subsidie van € 4 miljoen als vangnet voor het calamiteitenfonds beschikbaar gesteld. 

Dit gebeurt in het kader van de Corona-crisismaatregelen van het kabinet. Voedselbanken 

Nederland heeft besloten dat dit geld bestemd is voor Voedselbanken die hun deuren sluiten. 

Daarom is er geen steun voor de Voedselbank Gooi en Omstreken. Toch probeert de Voedselbank 

Gooi en Omstreken een bijdrage uit dit fonds te krijgen om daar een gedeelte van de onkosten mee 

te kunnen dekken. Andere manieren om de kosten te dekken zijn het opzetten van een 

wervingscampagne voor donaties, eigen middelen, boodschappenacties etc. De gemeente heeft 

nauw contact met het bestuur van de Voedselbank en zal ervoor zorgen dat de voedselpakketten 

voldoende voedsel blijven bevatten. 



Vraag 10:  

De SP is van mening dat zo snel als mogelijk een voedselzekerheidsplan voor minima moet worden 

opgenomen in het calamiteitenplan van de gemeente/GHOR. Deze coronacrisis zal niet volgende week 

over zijn en het zal ook niet de laatste crisis zijn. Is de burgemeester, tevens als voorzitter van de 

veiligheidsregio, bereid een voedselzekerheidsplan in het calamiteitenplan te laten opnemen? 

 

Antwoord: 
De Veiligheidsrisico heeft al plannen voor verschillende crisis-scenario’s, zoals uitval elektriciteit, 

uitval drinkwater, uitval ICT, etc. Verstoring van de voedselvoorziening is één van de crisistypen 

waar de Veiligheidsregio noodplannen voor heeft. Ook in het regionaal crisisplan en het regionaal 

risicoprofiel komt dit aan de orde. De bestaande plannen in de Gooi en Vechtstreek voldoen en er 

is geen noodzaak voor een nieuw plan voor voedselzekerheid. Er zijn uitdrukkelijk geen enkele 

aanwijzingen dat verstoring van de voedselvoorziening door de Corona-crisis een daadwerkelijk 

probleem wordt.  

Specifiek tot de doelgroep minima zijn er op gemeenteniveau en in de regio al afspraken gemaakt 

om deze doelgroep te ondersteunen, in samenwerking met de Voedselbanken en allerlei 

particuliere initiatieven. Dit is voor de Veiligheidsregio geen thema of aandachtsgebied. 

 

Vraag 11: 

Veel zorg en welzijnsorganisaties schalen hun dienstverlening af. Hoe houdt het college zicht op afdoende 

kwalitatief verantwoorde zorg voor mensen die van deze zorg afhankelijk zijn? 

 
Antwoord: 

Het team Inkoop en contractbeheer van de Regio Gooi en Vechtstreek vraagt vanwege de corona-

crisis doorlopend bij de gecontracteerde partijen de stand van zaken uit. Wij worden ook door 

inkoop en contractbeheer frequent geïnformeerd over de zorg en ondersteuning die onze inwoners 

ontvangen. 

 

Inkoop en contractbeheer signaleert dat een aanzienlijk aantal aanbieders gebruik maakt van de 

mogelijkheid om waar nodig groepsgewijze ondersteuning te vervangen door individuele 

ondersteuning en daarbij waar mogelijk gebruik maakt van digitaal contact. Aanbieders passen 

daarbij maatwerk toe om de beschikbare capaciteit zo goed mogelijk in te zetten voor de inwoners 

die dit het hardst nodig hebben. Dat alles gebeurt in overleg met de inwoners (en het eventuele 

netwerk). Verder valt op dat binnen de huishoudelijke hulp, begeleiding en ook de lichtere vormen 

van jeugdhulp veel inwoners de afspraken afzeggen in verband met angst voor besmetting. 

  

Daar waar zorgaanbieders inschatten dat de veiligheid van inwoners in het geding komt door het 

(tijdelijk) niet kunnen leveren van ondersteuning, nemen ze contact met inkoop en contractbeheer 

op. Inmiddels zijn aanbieders daarnaast gestart met het melden voor wie de ondersteuning gestopt 

is (veelal op verzoek van de inwoner). Deze overzichten ontvangt ook het Sociaal Plein. 

 
Vraag 12: Heeft het college met woningbouwcorporaties en bekende particuliere verhuurders (we weten 

nu immers dat er een paar goed benoemd zijn) afgesproken dat gedurende de coronacrisis geen mensen 

hun huis uitgezet worden? 

 

Antwoord:  

Het college heeft contact opgenomen met woningbouwcorporaties over de Coronacrisis. Hierbij is 

gevraagd aan de Corporaties in deze tijd coulant om te gaan met huurachterstanden om 

huisuitzettingen te voorkomen. Daarbij is ook gevraagd de lijntjes met de gemeente kort te 

houden. De woningbouwcorporaties geven aan dat ze in deze periode zeker rekening houden met 

de crisis. 

 

Op landelijke niveau is inmiddels afgesproken dat huurders bij huurschulden tijdelijk niet uit hun 

woning worden gezet. Dat heeft minister Van Veldhoven afgesproken met 

verhuurdersorganisaties en brancheverenigingen Aedes, IVBN, Kences en Vastgoed Belang. 



Alleen in extreme gevallen, zoals wanneer huurders erg veel overlast veroorzaken of criminele 

activiteiten ondernemen, wordt een uitzondering gemaakt. 

 

De minister komt verder met een spoedwet om tijdelijke huurcontracten te verlengen tijdens de 

crisis. De maatregel moet voorkomen dat mensen van wie het huurcontract bijna afloopt op straat 

komen te staan.  

 

Het kabinet wil ervoor zorgen dat zo min mogelijk mensen op korte termijn in de financiële 

problemen komen. Voor huurders die ondanks de maatregelen hun huur niet kunnen betalen, 

wordt gekeken naar maatwerk. 

 

Vraag 13: 

Heeft het college aanvullende passend opvang geregeld voor dak- en thuislozen in Hilversum/de Regio? 

 

Antwoord: 

Er zijn in afstemming tussen de Regio en het opgerichte coronacrisisteam van opvangorganisatie 

Kwintes diverse maatregelen getroffen om dak- en thuislozen passend op te vangen. Zo is de 

daklozenopvang normaliter tussen 13.00 en 17.00 uur gesloten, maar vangt nu 24 uur per dag 

mensen op zonder verplichting om naar buiten te gaan. Ook de bewaking is uitgebreid naar deze 

uren.  

 

Vanaf 30 maart is er voor een deel van de daklozen die gebruik maken van de Cocon opvang 

eenpersoonskamers in een hotel geregeld. Met deze extra opvangcapaciteit hoeft er niet langer 

gebruik gemaakt te worden van gedeelde kamers, waardoor de kans op onderlinge besmetting een 

stuk kleiner wordt. Over deze extra capaciteit is op 29 maart ook een artikel verschenen in de Gooi 

en Eemlander. 

 

Voor mensen met een (vermoedelijke) besmetting heeft Kwintes een uitwijklocatie, De Stolpe in 

Hilversum, waar nu één client in quarantaine verblijft. Zie ook het artikel hierover in de Gooi en 

Eemlander. Door Kwintes wordt daarnaast gekeken naar een aanvullende locatie. Kwintes stelt dat 

vooralsnog iedereen opgevangen kan worden. Er is vrijwel dagelijks contact tussen de Regio en 

Kwintes, zodat snel geschakeld kan worden. 

 

De extra kosten voor de opvang, ten gevolge van maatregelen tegen Corona besmettingen zullen 

naar verwachting gecompenseerd worden door het Rijk. Indien dit onverhoopt toch niet gebeurd 

worden de kosten ten laste gebracht van de reserve. 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 


